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Jaarverslag 2016 

Dit jaarverslag van Stichting Irenefonds geeft de aanloop weer tot het huidige functioneren 

in 2017. 

Op 23 november 2015 verzorgde Irene Langendijk op de gemeenteavond van PKN Bitgum 

e.o. een inleiding over situatie van - en werken voor vluchtelingen in Nederland. Deze 

uiteenzetting werd goed ontvangen: de gemeenteleden toonden zich zeer betrokken en 

overhandigden Irene een gift voor INLIA “Internationaal Netwerk van Lokale Initiatieven ten 

behoeve van Asielzoekers”.  INLIA is een prachtige organisatie, voortgekomen uit de kerken 

in Groningen, die in ruim vijf en twintig jaar veel kennis heeft opgebouwd op het gebied van 

mensenrechten en vluchtelingen en uitgegroeid is tot een internationale organisatie. 

Alle reden dus om met blijdschap een gift voor deze organisatie aan te nemen, maar zoals 

degene, die de gift overhandigde, het verwoordde: “ik heb vanavond tijdens de lezing wel 

begrepen, dat het geld ook heel goed in onze directe omgeving gebruikt had kunnen 

worden.” Een reactie kon niet uitblijven: Irene bevestigde, dat het geld ook in de directe 

omgeving hard nodig was om de vluchtelingen in hun noden daar financieel te 

ondersteunen, waar geen andere regelingen en fondsen voor zijn en dat zij graag een fonds 

zou willen oprichten van de kerken in de gemeente Menameradiel om de nieuwkomers, 

vluchtelingen met een verblijfsvergunning, onze nieuwe medeburgers dus, in geval van 

nood te kunnen helpen. 

Dit idee werd omarmd door de aanwezigen en verder uitgedragen door de voorganger van 

PKN Bitgum e.o. Fokje Haverschmidt in een bijeenkomst van kerkelijke voorgangers van de 

PKN- kerkgemeenschappen in Menameradiel.  Deze stonden niet onwelwillend tegenover 

dit idee en verzochten Irene Langendijk een notitie te maken over haar ideeën voor een 

kerkelijke bijdrage t.b.v. de vluchtelingen in Menameradiel.  

Aangezien het hier gaat om een verslag over het fonds, zal hier niet uitvoerig ingegaan 

worden op de andere aspecten van kerkelijke bijdragen die genoemd werden, namelijk 

goederen en vrijwilligers op maatschappelijk- en taalgebied.  

De notitie werd geschreven en verspreid onder de diaconieën van de verschillende 

kerkgemeenschappen in Menameradiel, waarna er besloten werd tot een bijeenkomst van 

vertegenwoodigers van deze gemeenschappen in het gemeentehuis te Menaam. Deze 

bijeenkomst vond plaats op 14 maart 2016 en werd voorgezeten door de 

beleidsmedewerker van Menameradiel met vluchtelingen in haar portefeuille, Jessy Cijntje. 

Na een vruchtbare vergadering, waarin eerst stilgestaan werd bij goederen en 

maatschappelijke hulp en taalbijlessen, waar vanuit de kerken een bijdrage aan geleverd zou 

kunnen worden en daarna aan financiële ondersteuning, het hoe en waarom, werd 



afgesproken, dat diakenen en scriba’s de informatie zouden terugkoppelen naar hun 

achterban en dat voor 13 april een antwoord gegeven zou worden op de vragen of het 

kerkgenootschap bereid is een bijdrage te leveren aan een op te richten kerkelijk fonds en 

of men zich hieraan wilde committeren voor een langere periode. 

Op 25 april kwamen de vertegenwoordigers van de kerkelijke gemeenschappen weer bij 

elkaar in het gemeentehuis en hun boodschap was eensluidend positief: iedereen was 

bereid een bijdrage te leveren aan een fonds ten bate van financiële ondersteuning van de 

nieuwe medeburgers en dat ook voor een langere tijd. Genoemd werd drie jaar. Wel vond 

men na overleg en het uitwisselen van ideeën dat het niet een kerkelijk fonds moest 

worden, maar een breder fonds waaraan ook organisaties van buiten de kerk en 

particulieren zouden kunnen bijdragen. Het moest gaan om financiële ondersteuning in 

noden die niet gelenigd konden worden via overheidsinstellingen of andere fondsen. 

De gemeente Menameradiel bood ondersteuning aan bij de totstandkoming van het fonds, 

dat door de kerken “het Irenepotje” genoemd werd. 

Op 16 juni 2016 werd het Irenepotje officieel per notariële acte Stichting Irenefonds. Het 

bestuur was vlak daarvoor geformeerd: Voorzitter Irene Langendijk-van den Berg, Secretaris 

Jan Hoogeveen en penningmeester Olga van Hooff. 

Het werd nog een lange weg voor het fonds echt kon gaan functioneren: de goedkeuring 

van de aanvraag tot ANBI-status liet lang op zich wachten, deels vanwege een slechte 

voorlichting aan welke criteria het fonds zou moeten voldoen. Een van die criteria is het 

hebben van een eigen site. Deze werd in overleg creatief ontworpen door Ingrid Govers met 

een logo van Ena Langendijk.  

Pas eind december kon het fonds eindelijk van start na de verzekering van de 

belastingdienst, dat voldaan was aan alle eisen en dat niets meer de officiële ANBI-status in 

de weg stond. De kerken kregen hiervan bericht, alsook belangstellenden van elders, die 

informeerden hoe het met het Irenepotje gesteld was. Op 19 januari 2017 kwam de 

verlening van deze status binnen. Eind december al kwamen de eerste enthousiaste reacties 

en giften van kerken maar ook van particulieren binnen. Sindsdien voorziet het fonds in vele 

verschillende noden. Hier zal melding van gemaakt worden in het jaarverslag van 2017.  

 


